



蔡惠琴女士 JP

蔡惠琴女士是泰田、麥基爾國際顧問公司主任顧問及總經理，為不同範疇的客戶提供專業顧問服務。作為資深的管理顧問，蔡女士於培訓、管理諮詢及人力資源發展上，擁有超過三十年經驗，對業界建樹良多。

蔡女士長期參與公共及社區服務，尤其於人力資源管理議題上，貢獻卓著。蔡女士出任薪酬趨勢調查委員會主席及中央政策組非全職顧問期間，盡心竭力協助制訂本港人力資源政策。她亦曾任多個人力資源相關的政府及法定組織之委員，包括平等機會委員會、公務員薪俸及服務條件常務委員會，以及教育局人力發展委員會。

蔡女士推動人力資源管理的專業發展亦不遺餘力，曾任持續專業進修聯盟主席，現為香港人力資源管理學會理事會成員。

教育是人力資源發展的基石，蔡女士對協助年青一代發展潛能尤為熱心，在教育界卓有建樹。她曾任公開大學校董會成員，協助大學在學術及行政上更臻卓越；又參與大學其他委員會的工作，曾任人力資源委員會主席、審計委員會和行政委員會成員。

蔡女士服務高等教育界的熱忱，亦惠及本地其他專上院校。她曾任香港大學就業輔導委員會之主席、香港城市大學語文及傳意學部諮詢委員會主席，及香港科技大學學生會商科學生會諮詢委員會榮譽副主席。

蔡女士熱心參與公共服務，在社會不同範疇上貢獻心力，現為不同政府部門及法定機構委員會成員，包括個人資料（私隱）諮詢委員會、公務員敘用委員會及香港房屋委員會、法律援助服務局、醫護人力規劃和專業發展策略檢討督導委員會醫護專業人員小組，及勞工及福利局仲裁小組。

為表揚蔡惠琴女士對香港及本校所作的貢獻，現恭請副校長頒授榮譽大學院士榮銜予蔡惠琴女士。

Ms Virginia Choi Wai-kam, JP

Ms Virginia Choi Wai-kam is the Managing Consultant and Country Manager of Tamty McGill Consultants International Limited, providing professional consultancy services to a wide spectrum of clients. A veteran management consultant, Ms Choi has over thirty years of experience in training, consultancy and human capital development for different sectors.

Ms Choi has been dedicated in public and community service, particularly on issues about human resources management. During her tenure as the Chairman of the Pay Trend Survey Committee and a part-time member of the Central Policy Unit, she played a pivotal role in the formulation of policies related to manpower resources development in Hong Kong. She has served on a number of government and statutory bodies on manpower development, including the Equal Opportunities Commission, Standing Commission on Civil Service Salaries and Conditions of Service and Manpower Development Committee of the Education Bureau.

Ms Choi has been very supportive in promoting the profession of human capital management. She was the chairman of the Continued Professional Development Alliance, and is a member of the Executive Council of the Hong Kong Institute of Human Resource Management.

Keen on helping the young generation to flourish, Ms Choi has made notable contributions to the education sector, for education is an indispensable part in human capital investment. Her long and meritorious service to the OUHK has helped the University in attaining academic and administrative excellence. She was a Council member of the OUHK, and served a number of committees of the University in different capacity. She was the Chairman of the Human Resources Committee, and a member of the Audit Committee as well as the Executive Committee.

Her enthusiasm in higher education also benefits other tertiary education institutes in Hong Kong. She was the Chairman of Careers Advisory Board of the University of Hong Kong, Chairperson of the Divisional Advisory Committee for the Division of Language Studies of the City University of Hong Kong, and the Honorary Vice-President of the Advisory Board of the Business Students' Union of the Hong Kong University of Science and Technology Students' Union.

Ms Choi has been devoting herself unstintingly to community service in different roles. She is a member of various government agencies and statutory bodies, including Personal Data (Privacy) Advisory Committee, Public Service Commission, Hong Kong Housing Authority, Legal Aid Services Council, the Other Healthcare Professionals Sub-group of the Steering Committee on Strategic Review on Healthcare Manpower Planning and Professional Development, and Panel of Arbitrators of Labour and Welfare Bureau.

In recognition of Ms Virginia Choi's contributions to Hong Kong and the University, may I invite the Pro-Chancellor to present her with the Honorary University Fellowship.